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Opening
Jacqueline van Dongen



Beantwoording openstaande vragen
Oriëntatieavond huishoudelijk afval 24-11-2020
n.a.v. presentatie HVC “Recycle-tarief”

 > Gertjan de Waard
 > Arnoud Kik



Mevrouw Schipper

“Bereiken we ook het volgende doel van 30 kg rest?”
- De verwachting is dat invoeren van een financiële prikkel (recycle-tarief) 
  bovenop de serviceprikkels in Zwijndrecht kan leiden tot een afname van het
  restafval tot 100 kg per inwoner per jaar.
- Doel van 30 kg restafval per inwoner per jaar is heel uitdagend.
- Daarvoor zijn aanvullende maatregelen, inclusief afvalpreventie nodig.
- Ook een rol voor de verpakkingsindustrie.

“Dumpingen van restafval in grondstofstromen bij recycle-tarief?”
- Gedragscomponent, waar we rekening mee moeten houden. 
- Wanneer dit gebeurt dan zal het een kleine groep inwoners zijn die op deze
  manier bewust een recyclestroom ongeschikt maakt voor recycling.
- We zijn voorbereid en zullen (preventief) extra aandacht schenken aan 
   communicatie, informatie aan inwoners, lesprogramma’s op scholen. Ook 
   kunnen afvalcoaches gericht worden ingezet.
- Als laatste stap kan ook handhaving worden ingezet.



Mevrouw Schipper

“Zijn er voorbeelden van maatwerk? Bv. luiers bij grote gezinnen”
- Op basis van kennis en ervaringen van andere gemeenten kan HVC adviseren
  over maatwerkoplossingen voor bijvoorbeeld grote gezinnen, bewoners uit
  hoogbouw, ouderen of mensen met een medische indicatie.
- bv gezinnen met veel luierafval of bewoners die vanwege medische indicatie veel
  afval hebben deels vrijstellen van afvalstoffenheffing.
- bv aparte voorziening voor inzameling luierafval creëren met “gecontroleerde” 
  toegang.
- In de uitvoering bezien welke oplossingen passend zijn voor de Zwijndrechtse 
  praktijk.



De heer van Gemerden

“Is onafhankelijk advies naast dat van HVC nodig / een idee?”
- HVC is er voor om gemeenten te helpen verder te verduurzamen op het gebied
  van duurzame energie en hergebruik van grondstoffen.
- We ontsluiten kennis en ervaring uit ons verzorgingsgebied en daarbuiten, plus
  ontwikkelingen binnen de branche.
- Het uitnodigen van een externe spreker, die onafhankelijk vanuit het perspectief 
  van het landelijk VANG-beleid uw raad kan informeren, bevelen wij zeker aan.

De heer Limberger

“Kosten per huishouden blijft gelijk na verbetering afvalscheiding, hoe zit
  dat?” en “Hoeveelheid restafval sinds 2016 stabiel, kosten zijn toch 
  gestegen, hoe kan dat?”
- Inzamelkosten volgen normale CBS indexering, maar verwerkingskosten stijgen.
- Grondstoffenmarkt: dalende opbrengsten en stijgende verwerkingskosten a.g.v. 
   landelijke en mondiale ontwikkelingen.
- Afvalstoffenbelasting van het rijk op verwerking restafval, was ca. €13,- per ton,
  nu €32,63 per ton.
- Corona-pandemie heeft ook effect, omdat er meer afval wordt aangeboden.



De heer Limberger

“De rol van HVC?”
- HVC is er voor om gemeenten te helpen verder te verduurzamen op het gebied
  van duurzame energie en hergebruik van grondstoffen.
- We ontsluiten kennis en ervaring uit ons verzorgingsgebied en daarbuiten, plus
  ontwikkelingen binnen de branche.

“Komt afvaltoerisme voor?”
- Ontwijkgedrag kan als belangrijkste nadeel van diftar (recycle-tarief) worden
  gezien.
- Bij invoering van diftar (recycle-tarief) valt ontwijkgedrag niet uit te sluiten.
- We houden er rekening mee, door het inzetten van aanvullende instrumenten
  zoals gerichte communicatie, monitoring en handhaving.
- Uit diverse gemeentelijke voorbeelden blijkt dat er dan geen sprake is van 
   significante hoeveelheden afvaldumping.



De heer Limberger

“Komt afvalvandalisme voor en hoe wordt dit voorkomen?”
- Het is belangrijk om direct vanaf het begin van een systeemwijziging via
  afvalcoaching en handhaving in te zetten op het voorkomen van dumpingen.
- Ervaring van andere gemeenten is dat met de juiste effort vanaf het begin, de
  situatie prima onder controle te houden is.

“Afvalreductie minicontainers?”
- Met alleen servicedifferentiatie wordt met minicontainers minder restafval 
  ingezameld dan met verzamelcontainers.
- De beste resultaten worden behaald in gemeenten met ondergrondse containers
  op afstand in combinatie met een prijsprikkel.



De heer Vissers

“Niet blindstaren op ondergrondse containers, waarom niet met mini’s 
  blijven inzamelen?”
- Gemeenten met restafval in ondergrondse containers op afstand in combinatie 
   met een prijsprikkel (recycle-tarief) scoren het beste op de reductie van het 
   restafval.
- In Zwijndrecht is het overgrote deel van de huishoudens al aangesloten op een 
   ondergrondse container.
- Veel inwoners, die nu nog een minicontainer voor restafval hebben, geven aan
   dat ze ook graag willen “overstappen“ naar een ondergrondse container. 

De heer Kahveci

“Hebben alle diftar-gemeenten minder restafval?”
- Diftar-gemeenten hebben gemiddeld minder restafval dan niet diftar-gemeenten.
- Grofweg 3 inzamelsystemen gangbaar in NL, die al dan niet gecombineerd
  kunnen worden met een prijsprikkel (recycle-tarief).
- 6 profielen, drie zonder en drie met recycle-tarief.
- Zwijndrecht heeft inzamelsysteem op basis van servicedifferentiatie, met 
  ondergrondse containers voor restafval op afstand (Profiel 3).





De heer Loos

“Zou u ons inzicht kunnen geven in DVO Noordoostpolder?”
- Kosten voor dienstverlening zijn vergelijkbaar, maar de heffing valt hier anders
  uit omdat deze gemeente een andere verhouding hoog- en laagbouw heeft.
- Noordoostpolder is verder met resultaten afvalscheiden, gemiddeld 122 kg fijn
  restafval per inwoner per jaar, tegen Zwijndrecht 204 kg.

“Waarom voor Zwijndrecht maar verschil van max. 22,50 euro?”
- De impact op de afvalbeheerkosten van invoering van recycle-tarief in 
   Zwijndrecht is een indicatie op basis van conservatieve berekeningen. 
   Dit kan dus gunstiger uitpakken.
- Potentiële besparing voor inwoners is afhankelijk van de vaste en variabele
   tarieven die door de gemeente gehanteerd worden.
- Juiste balans zorgt voor voldoende dekking van de vaste kosten en voldoende
   besparingspotentieel voor inwoners die hun afval goed scheiden.



Mevrouw van der Linden

“Onderzoek HVC maar door 239 inwoners ingevuld, hoe objectief zijn we
  dan?”
- Het bewonersonderzoek is eind 2019 uitgevoerd bij al onze gemeenten, waarbij
   totaal 5.023 inwoners de vragenlijst hebben ingevuld.
- Dit geeft statistisch een ruim voldoende respons.
- Gemiddeld 67% van de inwoners van HVC gemeenten is positief of neutraal 
   over invoering van een prijsprikkel.
- Dit percentage is bij de inwoners van Zwijndrecht 69%.

De heer van Peski

“Wat doet HVC met GFT? Amsterdam gaat vergisten.”
- GFT wordt door HVC vergist en daarna gecomposteerd.
- Zo halen we het maximale aan hergebruik uit ons GFT.

“Hoe gaan we om met vervuilde afvalstromen?”
- Bij geringe vervuiling kunnen storende elementen handmatig worden verwijderd.
- Bij grootschalige vervuiling volgt verwerking in de afvalenergiecentrale, dan wel
  met opwekking van groene energie.



De heer van Hartingsveldt

“Hoe zit de kostenberekening van HVC richting de gemeente in elkaar en
  waarom betalen wij op onderdelen aanzienlijk meer dan buurgemeenten of 
  andere gemeenten in Nederland?”
- Overheadkosten van HVC kunnen per gemeente verschillen.
- Dit heeft te maken met de afspraken die bij het aangaan van de samenwerking 
   in de DVO zijn vastgelegd.
- Het pakket dat gemeenten afnemen kan verschillen, maar ook het kapitaal dat 
   een gemeente in de DVO inbracht is van invloed.
- Werkelijke kosten per gemeente verschillen daarom en laten zich lastig 
   vergelijken.
- Voor de voormalige Netwerk-gemeenten vindt dit ook zijn oorsprong in de 
   Koopovereenkomst 2010 en de afspraken die destijds zijn gemaakt.
- HVC is zich bewust van verschillen in overhead.
- Uniforme tarieven voor alle Drechtsteden vormen een belangrijk 
   gespreksonderwerp in de evaluatie van de huidige DVO en in het proces te 
   komen tot een nieuwe (2025).



Aanvullende vragen en discussie



Sluiting
Slotwoord Jacqueline van Dongen


